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(Kort bemærkning). 
Rune Lund (EL): 
Jeg synes, at det, transport- og energiministeren 
siger her, er meget interessant. Vi er nogle, som 
rent faktisk går op i, hvilken linjeføring der skal 
laves, hvilken linjeføring der skal undersøges, 
for at man senere kan beslutte, hvilken linjefø- 
ring der til sin tid skal være. Det bliver betegnet 
som, jeg kunne ikke lige huske den præcise for- 
mulering, men det var i hvert fald noget med et 
stort tidsforbrug, og det synes jeg er en besyn- 
derlig måde at se en debat i Folketinget på. Jeg 
synes faktisk, det er en meget pinlig måde at se 
debatten på. 

Kl. 14.25 
Jeg synes hellere, transport- og energiministe- 

ren skulle fortælle, hvad transport- og energimi- 
nisteren rent indholdsmæssigt mener om det 
ændringsforslag, som Enhedslisten har stillet. 
Den debat kunne jeg godt tænke mig at føre 
med transport- og energiministeren. Kan vi få 
den debat, eller er det noget, ministeren ikke er 
interesseret i? 

Formanden: 
Der er ikke flere, der har bedt om ordet. Jo, hr. 
Rune Lund. 

Rune Lund (EL): 
Jeg bliver nødt til at tage min ordførertale i an- 
den runde og bare endnu en gang understrege, 
at jeg synes, at den måde, det her ændringsfor- 
slag er blevet behandlet på af transport- og ener- 
giministeren, er fuldstændig absurd. Vi har en 
masse mennesker i Køge Bugt-området, som si- 
ger, at de har store problemer med den linjefø- 
ring, der er foreslået i det her lovforslag, og at de 
har nogle ideer til, hvordan tingene kunne hæn- 
ge sammen på en anden måde. Så er vi nogle i 
Enhedslisten, som har lavet et forslag om, at 
man bør undersøge en alternativ linjeføring som 
et fornuftigt grundlag for senere at kunne fore- 
slå, hvor den her linje skal bygges. 

Så får man at vide af transport- og energimi- 
nisteren: Jamen det er søreme spild af tid, og En- 
hedslisten står og spilder Folketingets tid. Men 
transport- og energiministeren gider ikke gå på 
Folketingets talerstol og helt konkret kommente- 
re indholdet af det ændringsforslag, som En- 
hedslisten har stillet. Jeg må bare sige, at jeg sy- 
nes, at det er virkelig, virkelig pinligt, og at jeg 
synes, at det er manglende respekt for det her 
Folketing. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 1 forkastedes, idet 9 stemte 
for, 104 imod. 

Ændringsforslag nr. 2 vedtoges uden afstem- 
ning. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
7) Anden behandling af lovforslag nr. L 99: 
Forslag til lov om ændring af lov om social ser- 
vice, lov om social pension og lov om højeste, 
mellemste, forhøjet almindelig og almindelig 
førtidspension m.v. (Bemyndigelse til at fast- 
sætte regler om administration af kommunale 
krav om mellemstatslig refusion efter EF-ret- 
ten m.v.). 
Af socialministeren (Eva Kjer Hansen). 
(Fremsat 6/12 2006. Første behandling 16/1 
2007. Betænkning 22/2 2007). 

Der var stillet 6 ændringsforslag i betænknin- 
gen. 
Uden for betænkningen var der ikke stillet æn- 
dringsforslag. 

Lovforslaget og ændringsforslagene sattes til 
forhandling under et. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 1 forkastedes, idet 50 stemte 
for, 63 imod. 
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Ændringsforslag nr. 3 og 5 forkastedes uden af- 
stemning. 

Ændringsforslag nr. 2 forkastedes, idet 9 stemte 
for, 104 imod. 

Ændringsforslag nr. 4 og 6 forkastedes uden af- 
stemning. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
8) Første behandling af lovforslag nr. L 123: 
Forslag til lov om fremgangsmåden ved anmel- 
delse m.v. af visse oplysninger hos Erhvervs- 
og Selskabsstyrelsen. 
Af økonomi- og erhvervsministeren (Bendt 
Bendtsen). 
(Fremsat 31/1 2007). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Kl. 14.30 

Troels Christensen (V): 
Med kommunalreformen er der skabt et bedre 
grundlag for en let og smidig indgang til det of- 
fentlige for borgerne i almindelighed. Dette lov- 
forslag tager fat på en tilsvarende forenkling af 
personers og virksomheders adgang til de man- 
ge oplysninger, der løbende registreres i Er- 
hvervs- og Selskabsstyrelsens CVR-register. 

Hidtil har man jo skullet zappe mellem for- 
skellige lovområder for at skaffe sig et samlet 
overblik over, hvad der er tilgængeligt om en 
person eller en virksomhed. Udviklingen af it 
åbner nu nye muligheder, og det er derfor natur- 
ligt at anvende elektronikken til sådanne lettel- 
ser i de administrative byrder. 

Erhvervs- og Selskabsstyrelsen bliver med 
denne lov tovholderen, der åbner for den samle- 
de adgang, uanset hvorledes oplysningerne og 
dokumenterne ellers måtte være indsamlet. 
Samme styrelse fastsætter i en anvendelsesbe- 
kendtgørelse reglerne for selve fremgangsmå- 
den ved anmeldelse og registrering både for al- 
mindelige virksomhedsoplysninger og for op- 
krævning af skatter og afgifter. 

Lovforslaget her indeholder ingen nye krav 
til indberetninger fra personer og virksomheder 
til Erhvervs- og Selskabsstyrelsen og er hermed 
altså udelukkende møntet på styrelsens interne 
arbejdsgange med henblik på at øge tilgængelig- 
heden og smidigheden i sagsbehandlingen og 
informationsvirksomheden over for borgerne. 

Ved at samle disse oplysninger ét sted skabes 
en gennemsigtighed, der er til gavn for alle, der 
har brug for sådanne informationer. Erhvervs- 
og Selskabsstyrelsen pålægges hermed en om- 
fattende opgave med dels at påse, at reglerne 
om registrering på de enkelte lovområder over- 
holdes, dels at registrere, opbevare og synliggø- 
re disse oplysninger på en hensigtsmæssig og 
god måde, og her skal ny teknologi udnyttes op- 
timalt. 

Det er værd at fastslå, at de foreslåede æn- 
dringer i dette lovforslag begrænses af person- 
følsomme og andre private oplysninger. Oplys- 
ninger, der er undtaget fra aktindsigt, er jo heller 
ikke omfattet. 

Venstre støtter hermed generelt regeringens 
målsætning om lettelser i de administrative byr- 
der, herunder regelforenkling, administrative 
forenklinger, kommunikation samt digitalise- 
ring, som det bl.a. kommer til udtryk på hjem- 
mesiden www.virk.dk. 

I denne regerings tid er der sket en reduktion 
af virksomhedernes administrative omkostnin- 
ger på 5 pct. -  alene på Økonomi- og Erhvervs- 
ministeriets område med 1 mia. kr. svarende til 
11 pct. Med dette lovforslag er vejen banet for en 
fortsættelse i samme retning, så Venstre støtter 
forslaget. 

Formanden: 
Tak til hr. Troels Christensen, og så er det hr. Jens 
Christian Lund, som ordfører. 

Jens Christian Lund (S): 
Dette lovforslag er ikke den største politiske 
ting, vi har drøftet i Folketinget, men det, dette 
forslag gør, er selvfølgelig, at Erhvervs- og Sel- 
skabsstyrelsen får større klarhed over anmeldel- 


